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PROCES VERBAL 

al ședinței Autorității Teritoriale de Ordine Publică de pe lângă      

Consiliul General al Municipiului București                                              

din data de 24 septembrie 2024, ora 14:00 

 

Ședința a avut loc la sediul Primăriei Municipiului București, B-dul 

Regina Elisabeta nr. 47, sector 5, etaj 3, la care au participat 14 membri 

ai Autorității Teritoriale de Ordine Publică București (9 fizic și 5 online). 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Bună ziua! Putem începe ședința, sunt șapte membri în sala și patru 

online. V-am propus trei subiecte pentru a fi discutate astăzi la ședință. 

 Înainte să spuneți dacă sunt și alte subiecte pe care doriți să le 

abordăm, o să dau cuvântul domnului Berechet pentru a face câteva 

mențiuni legat de ce am propus, după aceea discutăm restul subiectelor.  

Domnul chestor Bogdan Berechet 

Mulțumesc, domnule președinte! Date fiind activitățile pe care Poliția 

Capitalei le-a desfășurat în această dimineață, voi fi nevoit să mă retrag 

către o altă activitate operativă. Am să-l las pe colegul meu, comisar șef 

Costin Cicic care vă va prezenta câteva măsuri pe care Poliția Capitalei 

le-a dispus pentru prevenirea și combaterea traficului și consumului de 

droguri, situație pe care ați solicitat-o dumneavoastră, domnule 

președinte, cum, de altfel, putem să vă prezentăm și activitățile pe care 

Poliția Capitalei le-a desfășurat la incidentul extrem de mediatizat care s-

a întâmplat sâmbătă la Spitalul Pantelimon. Ca și mod de lucru pentru a 

avea sorți de izbândă în instanță, chiar dacă reacția nu este una foarte 

rapidă, uneori preferăm să avem o zi/două întârziere doar pentru a strânge 
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mai multe probe și să știm că vom merge cu ei către măsurile pe care ni 

le dorim cu toții într-o astfel de situație. Vă mulțumesc! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

 Mulțumesc, domnule director! Înțelegem situația în care vă aflați în 

acest moment și că sunt anumite activități operative la care trebuie să 

participați. Rugămintea este pentru colegul dumneavoastră care ne va 

prezenta detaliile să se apropie cât mai mult de microfon în momentul 

când vorbește deoarece în continuare sunt unele probleme și nu se aude 

foarte bine ce ne transmiteți. Ok, revenind avem trei subiecte pe ordinea 

de zi: 

1. Măsuri luate pentru combaterea consumului de droguri; 

2. Măsuri luate pentru restabilirea și menținerea ordinii publice în contextul 

scandalului recent din zona Pantelimon; 

3. Măsuri pentru menținerea liberă a benzilor dedicate transportului public 

- întrucât au fost din ce în ce mai multe astfel de benzi implementate, și 

nu întotdeauna se respectă, și asta cauzează întârzieri în programul de 

transport.  

 Dacă sunt alte subiecte pe care doriți să le discutăm, dacă sunt 

propuneri din partea dumneavoastră.  

 Ok, dacă nu sunt începem cu primul subiect: „Măsuri pentru 

combaterea consumului de droguri”, voi da cuvântul Poliției Capitalei, dar 

dacă sunt alte activități la care dumneavoastră ați participat în perioada 

recentă, poate de la începutul anului până acum, sau alte detalii pe care 

le puteți împărtășii vizavi de activitatea instituției sau a organizației pe care 

o reprezentați, vă rog frumos să le împărtășiți pentru a le discuta un pic și 

să vedem ce măsuri s-au mai luat anul acesta vizavi de fenomenul foarte 

periculos al consumului de droguri.  

 Acum dau cuvântul reprezentantului Poliției Capitalei, ne auziți?  
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 Domnul comisar șef Costin Cicic 

 Bună ziua stimați colegi! Sunt comisar șef Costin Cicic – director 

general adjunct la Direcția Generală de Poliție a Municipiului București. 

Pentru început vreau să menționez că Direcția Generală de Poliție a 

Municipiului București desfășoară activități pe linia prevenirii consumului 

și traficului de droguri în colaborare cu Brigada Crimei Organizate 

București și DIICOT.  În acest context activitățile se desfășoară pe două 

paliere: cel de prevenire și cel de combatere.  

 Pe palierul de prevenire, în conformitate cu hotărârea CSAT 

S187/2023 a fost întocmit Planul comun de acțiune de la nivelul 

Municipiului București nr. 102330/2024 pentru implementarea Planului 

comun de acțiune pentru prevenirea și combaterea consumului de droguri 

sau a altor substanțe cu efect psihoactiv cu risc major la adresa siguranței 

individuale și naționale. Au fost cooptate și următoarele instituții partenere: 

Direcția Generală de Jandarmi a Municipiului București, Penitenciarul 

București - Rahova, D.G.A.S.M.B., Inspectoratul Școlar al Municipiului 

București, A.N.A., D.S.P., A.S.S.M.B., S.T.B. 

 Principalele activități de prevenire sunt derulate la nivelul 

D.G.P.M.B. prin intermediul Serviciului de analiză și prevenire a 

criminalității, precum și Serviciul Siguranță Școlară cu aportul celorlalte 

structuri operative.  

 În acest an pe linia siguranței școlare au fost desfășurate 711 

activități cu caracter informativ-preventiv în peste 200 de unități de 

învățământ, fiind înregistrat un număr de 3.993 beneficiari din care 775 

cadre didactice. Totodată, în vederea prevenirii consumului de droguri, 

sau a altor substanțe cu efect psihoactiv cu efect major au fost desfășurate 

91 de activități cu caracter informativ-preventiv, cu 6.945 beneficiari din 

care 2.044 minori, 4.802 majori, au fost transmise 15 comunicate către 

jurnaliștii acreditați și 20 știri de presă. 
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 De asemenea, pe pagina oficială de facebook a instituției au fost 

realizate 16 postări privind această problematică.  

 Totodată, pe palierul de combatere în perioada 01.01-24.09.2024 în 

baza datelor și informațiilor deținute la nivelul Poliției sector 1-6, au fost 

identificate zonele în care persoanele consumă droguri sau alte substanțe 

cu efect psihoactiv, sau cele cu risc criminogen ridicat pentru siguranța 

membrilor comunității cum ar fi: Centrul Vechi, zona Piața Universității, 

zona Piața Romană, Calea Victoriei, Parcul Colțea, Bulevardul Gheorghe 

Magheru, strada Mircea Vulcănescu, Bulevardul Nicolae Bălcescu, Piața 

Rosetti.  

 În acest sens s-a acționat permanent în baza Planurilor comune de 

acțiune pentru prevenirea și combaterea consumului de droguri sau a altor 

substanțe cu efect psihoactiv cu efect major la adresa siguranței 

individuale și naționale și menținerea unui climat optim de ordine și 

siguranță publică, coroborat cu Planul de acțiune BLOCADA inițiat la 

nivelul conducerii M.A.I., ocazie cu care au fost angrenate efective din 

cadrul structurii de ordine publică, Poliție rutieră și criminalistică, efective 

din cadrul D.G.J.M.B., specialiști din cadrul B.C.C.O., Serviciul antidrog, 

A.S.S.M.B., instituțiile spitalicești din Municipiul București, D.G.A.S.P.C. și 

Serviciul de Ambulanță București-Ilfov. De precizat, este faptul că în 

perimetrul central s-a acționat în mod constant în vederea prevenirii 

faptelor de natură antisocială comise de persoanele posibil consumatoare 

de droguri, precum și a persoanelor care tulbură liniștea și ordinea publică.  

 În ceea ce privește rezultatul obținut la nivelul D.G.P.M.B. în 

perioada 01.01-24.09.2024, vă comunicăm următoarele: numărul zonelor 

controlate 13.376, număr persoane depistate 2.795, număr infracțiuni 

constatate 2.128.  

 La nivelul Brigăzii Rutiere problematica drogurilor este analizată 

constant în vederea dispunerii de măsuri pentru eficientizarea activităților 
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desfășurate, în perioada de referință fiind obținute următoarele rezultate: 

permise de conducere reținute ca urmare a conducerii sub influența 

consumului de droguri sau a altor substanțe interzise - 311; persoane 

testate cu drug test – 4.657; persoanele testate în unitățile spitalicești 

pentru consum de substanțe interzise – 344. Mulțumesc, cam atât pe 

acest subiect.  

 Domnul președinte Andrei Rigu 

 Mulțumesc pentru informații! S-a auzit destul de bine, 90% s-a auzit. 

 Dacă am reținut bine, anul acesta au fost controlate undeva peste 

13.000 de persoane, și din acestea au fost depistate ca fiind sub influența 

drogurilor aproape 3.000 de persoane. Am reținut bine? 

 Domnul comisar șef Costin Cicic 

 Zone controlate 13.376, iar în aceste zone au fost depistate 2.795 

de persoane. 

 Domnul președinte Andrei Rigu 

 Am înțeles, deci undeva la aproape 20% din cele controlate. Acest 

control se face asupra unor persoane care prezintă unele suspiciuni, sau 

asupra a cât mai multor persoane care tranzitează locurile respective. 

 Domnul comisar șef Costin Cicic 

 În primul rând, controalele se efectuează asupra persoanelor care 

prezintă suspiciuni. 

 Domnul președinte Andrei Rigu 

 Și prin comparație cu anul anterior dacă aveți astfel de informații: au 

fost efectuate mai multe controale? Au fost dispuse mai multe măsuri de 

către Poliția Capitalei? 

 Domnul comisar șef Costin Cicic 

 Nu avem o astfel de situație, în schimb vă putem spune că ne-am 

concentrat și s-au depus eforturi pentru a interveni pe acest domeniu mult 

mai mult.  
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 Domnul președinte Andrei Rigu 

 Am înțeles! Imediat, domnule general! Între timp a ridicat mâna 

doamna Andreescu. Vă rog frumos, doamna Andreescu! Ne auziți 

doamna Andreescu?  

 Domnule Stegăroiu, vă rog frumos! 

 Domnul general Ionel Stegăroiu 

 Vă salut, Stegăroiu sunt! Bună ziua tuturor! Domnule Cicic o 

întrebare: în cifra aceasta de aproximativ 2.000 de depistări, sunt și cele 

de la rutieră? 

 Domnul comisar șef Costin Cicic 

 Nu, cele de la rutieră sunt separat.  

 Domnul general Ionel Stegăroiu 

 Ok, mulțumesc! Dacă îmi permiteți o completare pe domeniul acesta 

pentru că noi acționăm împreună cu Poliția Capitalei, bineînțeles și cu 

celelalte autorități relevante în domeniu, vă pot spune că noi de doi ani de 

zile am intensificat eforturile, de exemplu depistările noastre din stradă, 

sau de la evenimentele cultural-artistice, sau de la meciurile de fotbal, 

adică pe timpul misiunilor noastre, este cumva în cifra similară anului 

trecut pentru aceeași perioadă, mă refer la opt luni, nu am făcut pe nouă 

luni pentru că nu s-a terminat luna. Pe opt luni ianuarie-august, avem 

1.350 de fapte depistate cu 1.364 de autori, respectiv 1.343 de depistări 

pe aceeași perioadă a anului trecut, adică cu 7 fapte mai mult decât anul 

trecut, depistările sunt practic similare, am putea spune. Vedeți, depinde 

de evenimente, și la poliție este la fel, să știți. Depinde de zonele în care 

mergem, noi ne raportăm, și îi verificăm pe cei suspecți, dacă se feresc 

de noi, sau îl vedem bezmetic pe stradă, vă dați seamă că echipajele îl 

verifică și îl depistează cu ceva. Adică, nu putem să spunem că am 

verificat 20.000 anul trecut și 19.000 anul acesta. Nu, pentru că noi 

depindem de evenimente, de zonele aglomerate și așa mai departe. Nu 
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știu dacă e relevant ca cifră, putem să spunem câte persoane am legitimat 

anul trecut, putem să facem treaba aceasta, dar nu este relevant ca și 

procent. Una peste alta, noi ne raportăm la aceleași perioade, nivelul de 

consum de droguri, concluzia noastră este cam la același nivel, dar cu 

siguranță ne-am intensificat acțiunile, și ca cifră pe activități preventive în 

mediul școlar, în primul rând, pentru că și asta este relevant pentru toate 

autoritățile, partea de acțiuni preventive, în 2023/2024 – inclusiv semestrul 

II, am desfășurat 250 de activități educativ-preventive în școli la care au 

participat peste 9.000 de elevi. Poliția Capitalei are cifre probabil triple 

pentru că au efective mai multe. Din statistica noastră consumul se 

menține cam la același nivel, dar în paralel prin tot ce înseamnă 

D.I.I.C.O.T., Brigada de Combatere a Crimei Organizate, Poliția Capitalei, 

Jandarmeria Capitalei, noi considerăm că ducem în jos nivelul consumului 

și traficului de droguri în capitală, mai ales prin ultimele lovituri, o să vedeți 

astăzi/mâine și în următoarele zile niște acțiuni cu rezultate notabile pe 

acest palier. Noi punem foarte mare accent pe partea educativ-preventivă 

în rândul minorilor, și noi nu mergem doar în școli, noi mergem în Centrul 

Vechi, mergem în piețe, la festivaluri și concerte unde vin tinerii, facem 

muncă preventivă împreună cu A.N.A., care este permanent la 

festivaluri/concerte, în școli, și, bineînțeles, în locuri aglomerate, alături de 

noi și de Poliția Capitalei. Este un efort concertat pentru că, cu toții 

înțelegem riscul extinderii acestui fenomen și, cumva, a creării unei 

dependențe largi în rândul copiilor, ceea ce ar fi grav pentru România. Pe 

acest subiect, eu asta am vrut să precizez. Mulțumesc. 

 Domnul președinte Andrei Rigu 

 Cifrele sunt relevante dacă se pun într-un anumit context, adică 

acele foarte bine venite acțiuni preventive din școli, din licee, trebuie 

raportate după aceea și la o eventuală scădere sau creștere a consumului 
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în zonele respective, în categoria respectivă, de vârstă, adică să vedem 

dacă au vreun efect toate acțiunile preventive pe care le efectuăm.... 

 Domnul general Ionel Stegăroiu 

 Iertați-mă! Cred că este relevant să surprinzi un aspect: și noi, și 

Poliția Capitalei, și celelalte autorități încercăm să securizăm sută la sută 

instituțiile de învățământ. La ora acesta în capitală, noi nu avem școli 

confirmate cu consum de droguri, adică nu putem spune că sută la sută 

nu se consumă droguri pentru că ar fi o prostie din partea noastră. Nu am 

avut dealeri care să se apropie de școli, noi avem niște dispozitive comune 

și încercăm să securizăm sută la sută școlile în timpul orelor de program 

să nu vină dealeri, traficanți, sau chiar copii cu droguri în școli. Încercăm 

prin sistemele noastre: dispozitive la vedere, dispozitive care nu sunt la 

vedere, și așa mai departe, să securizăm școlile. Pentru noi este foarte 

important ca școala să funcționeze în condiții de maximă siguranță din 

acest punct de vedere. Pe lângă asta, noi asigurăm și protecția fizică – 

reducerea la minim a violenței în școli, tot prin aceste dispozitive. Încercăm 

să ne documentăm, să mergem pe anumite paliere. Problema se pune cu 

acești tineri care merg la concerte/festivaluri, și în special la anumite 

concerte/festivaluri cu muzică electronică – din studiile noastre, se pare 

că această muzică îi atrage pe cei mei mulți care sunt dependenți de 

droguri, acolo vin și dealerii și traficanții, pentru că deja cunosc fenomenul 

acesta. Noi facem recomandări și către părinți, facem prevenire și 

părinților, mergem la ședințele cu părinții în școli, și le explicăm – noi, 

A.N.A., Poliția Capitalei, mergem și explicăm și părinților, cadrelor 

didactice să coopereze cu noi. Avem încă mari probleme cu o deschidere 

pe această problematică din partea anumitor școli, a unor cadre didactice, 

a unor părinți - e mai simplu să duci lupta singur, decât să te deschizi față 

de autorități. 
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 Domnul președinte Andrei Rigu 

 Da, fix la asta mă gândeam: că în cadrul concertelor într-adevăr 

capătă o vizibilitate acțiunile, și crește conștientizarea problemei, și că 

există niște instituții care ori previn, ori combat acest fenomen, dar, cred, 

cineva decide să consume mai curând într-un mediu mai sigur - între 

prieteni - acasă, nu neapărat la un festival - poate că atunci nu este prima 

oară. 

 Domnul general Ionel Stegăroiu 

 Avem ambele situații. Este și o dependență care îi creează nevoia 

să consume acolo, dar sunt și mulți care se droghează pentru prima dată 

la festivaluri/concerte. Anturajul, pe fond de alcool, și așa mai departe. 

 Domnul președinte Andrei Rigu 

 Da, e foarte important, de fapt e cel mai important în școli, dar în 

același timp, dacă după aceea se deplasează la 300-500 metri de școală 

și găsește acolo sursa ..... 

 Domnul general Ionel Stegăroiu 

 Noi asta facem! Cum prindem un capăt de ață că în apropierea unei 

școli, sau într-o școală avem o problemă, noi mergem pe fir până la capăt. 

 Nici un stat din lumea asta nu-și permite să plătească atâtea forțe 

de poliție ca să stea la fiecare scară de bloc, sau la poarta fiecărei case.  

 Domnul președinte Andrei Rigu 

 Bineînțeles că sunt și din motive sociale, rețelele sociale, mai ales 

felul în care sunt folosite în momentul de față, sunt curios programele de 

educație cu care mergeți în școli: ele sunt redactate de către un serviciu 

de resurse umane din cadrul Jandarmeriei, împreună cu niște specialiști?  
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 Domnul general Ionel Stegăroiu 

 Programele de prevenire a consumului și traficului de droguri în școli 

sunt pe formatul Agenției Naționale Antidrog, agenție care cooperează cu 

partenerii externi, cu instituții de intervenție medicală – adică se bazează 

pe studii medicale, ei ne-au format oamenii. Mergem cu niște slide-uri și 

cu niște informații realizate de experți pe domeniul prevenirii, încercăm să 

folosim mesaje sau să dăm informații care au efect, sau care au impact 

pe mentalitatea copiilor, pe capacitatea lor de înțelegere. După aceea 

avem prezentări pentru părinți, prezentări pentru cadre didactice. În plus, 

venim cu cazuistica noastră din stradă, poate e relevant să vă spun că 

anul acesta am avut din păcate cea mai mare captură de heroină pură în 

mediul stradal, noi, Jandarmeria Capitalei – 44 grame constând în 456 de 

doze de heroină tip bilă – o singură doză dă dependență totală, în zona 

Ferentari. Noi încercăm să acoperim cât mai bine spațiul stradal, avem 

petiții de la cetățeni, suntem de bună credință, și noi, și Poliția Capitalei, 

cetățenii ne indică: în zona cutare, în scara cutare, în foișorul cutare, între 

orele și orele, și noi facem acțiuni acolo. Avem în Centrul Vechi, așa cum 

spunea domnul Cicic – avem foarte multe acțiuni, în ultimele luni cel puțin 

una pe săptămână am avut, de amploare, împreună cu D.G.A.S.P.C., cu 

Penitenciarele, cu Agenția Națională Antidrog, cu S.T.B.-ul, și pe S.T.B. 

am desfășurat activități. Încercăm, pentru asta suntem plătiți cu toții, să 

combatem orice fenomen și să prevenim, bineînțeles, dar e nevoie de o 

deschidere din partea societății, cum acești cetățeni prin petiții își asumă 

să ne trimită sesizări, ar trebui să o facă toată lumea – și pe stradă, eu am 

cerut oamenilor mei, Poliția Capitalei la fel, să coboare din mașini, și să 

avem un echipaj din 2-3 jandarmi, unul să rămână la mașină, doi să facă 

o patrulă pedestră: în piețe, în stații de autobuz, stații de tramvai. Am 

solicitat  să discute cu cetățenii, să-i întrebe dacă au nevoie de noi, dacă 

au văzut ceva, un fenomen infracțional, dacă se consumă droguri pe 



11 
 

undeva. Încercăm să ne apropiem de oameni, dar și oamenii trebuie să 

vină către noi.  

 Domnul președinte Andrei Rigu  

 Din acest punct de vedere, sunt curios din partea comunităților care 

e perspectiva vizavi de fenomenul acesta, care sunt semnalele pe care le 

aveți: că fenomenul a luat amploare, că nu se face nimic, că a scăzut? 

 Doamna Georgiana Enache 

 Bună ziua! Georgiana Enache este numele meu. Din păcate, eu nu 

am reușit să înțeleg prea multe din prezentarea făcută de reprezentantul 

Poliției Capitalei, recunosc am o răceală destul de puternică și urechile îmi 

sunt foarte înfundate. Mie nu îmi este clar – cel puțin raportat la școli, care 

este metodologia de control a ceea ce se întâmplă în școală. Există 

activități pe care Jandarmeria și Poliția le fac doar pentru prevenție, sau 

cum se desfășoară aceste controale efectuate în școli? Bineînțeles, că mă 

interesează pe cine controlează. Pe ce paliere? Doar rutier, școli, 

concerte? Controalele au loc ocazionate de evenimente, sau există o 

strategie clară în direcția de lucru a Jandarmerie și a Poliției Capitalei -

există această activitate care se desfășoară în mod constant cu 

metodologie clară. Organizația pe care eu o reprezint până la acest 

moment nu a implementat proiecte specifice pe partea aceasta de consum 

de droguri, dar recunosc că în activitățile pe care noi le-am desfășurat în 

școlile din București, și nu mă refer doar la școli din Ferentari, Rahova – 

am lucrat, de exemplu și în Liceul Bolintineanu, Madgearu, și în mai multe 

școli din București, semnalmentele noastre au fost că, consumul de 

droguri a crescut. La acest moment suntem la stadiul de a avea discuții 

informale cu reprezentanții A.N.A., am avut o discuție chiar cu doamna 

Ramona Dabija, și dumneaei ne-a confirmat că, consumul de droguri este 

în creștere și că el se desfășoară chiar și în școli. Urmează să primim niște 

informații oficiale, în momentul în care o să le avem, o să le trimit către 
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dumneavoastră, astfel încât, să poată avea acces toată lumea la ele. 

 Informațiile pe care noi le avem și cu care noi ne confruntăm pe 

teren, inclusiv din discuțiile pe care noi le avem cu cadrele didactice sunt 

acelea, că, din păcate, ne confruntăm cu o creștere a consumului de 

droguri. De aceea mă interesa să știu care este metodologia de 

desfășurare a controalelor în școli – asta dacă se fac,  sau dacă se fac 

doar activități de prevenție. Mulțumesc. 

 Domnul general Ionel Stegăroiu 

 Se fac activități preventive, așa cum am precizat, dar și activități 

combative. Dacă noi captăm o informație că ar fi un fenomen undeva, noi 

facem controale, mergem mai departe către părinți, pe domicilii dacă e 

cazul, deci nu lăsăm lucrurile așa. Problema se pune că noi nu avem, cel 

puțin la nivelul Jandarmeriei, și din discuțiile cu ceilalți colegi –B.C.C.O. și 

cu Poliția Capitalei – nu avem o școală cu un fenomen al consumului de 

droguri în capitală, noi bănuim că este o chestie neasumată, adică nu 

avem plângeri, nu avem sesizări.  

 Doamna Georgiana Enache 

 Noi, de exemplu, ne-am lovit în școala de 136 de seringi, chiar de la 

intrarea în școală.  

 Domnul general Ionel Stegăroiu 

 Da, și acolo au fost făcute controale și nu s-au confirmat. Am avut 

verificări și nu s-au confirmat, mai sunt elevi care fac și glume. 

 Domnul președinte Andrei Rigu  

 Nu de la premisa aceea trebuie să plecăm, nu are ce căuta seringa 

aceea acolo. Dacă există sesizări, și sunt îngrijorări repetate din partea 

părinților, profesorilor ar fi bine să le dăm crezare, au un motiv întemeiat 

să aibă respectivele temeri. 
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 Domnul general Ionel Stegăroiu 

 Și activitățile preventive ca să fiu bine înțeles, nu înseamnă că doar 

mergem și să stăm de vorbă cu elevii, cu părinții, cu cadrele didactice – 

nu! Noi avem și dispozitive de prevenire a prezenței unor dealeri în zona 

școlilor, acele patrule la vedere sunt acolo pentru a ține la distanță pe toată 

lumea care ar putea să creeze o problemă într-o școală. În plus, noi avem 

partea combativă, avem dispozitive care nu sunt la vedere, e o tactică 

polițienească. Încă odată, tot ce facem noi este pentru a securiza școlile, 

și bineînțeles a securiza tinerii pentru că ei sunt viitorul. Credeți-mă că ne 

luptăm pe toate căile.  

 Doamna Georgiana Enache 

 Aș vrea să vă întreb ceva: dispun Jandarmeria și Poliția Capitalei de 

personal și dispozitive cât să acopere toate unitățile școlare din București? 

 Domnul general Ionel Stegăroiu 

 Nu! Niciun stat din lumea asta nu își permite să plătească un număr 

atât de mare de polițiști și de jandarmi ca să păzească o singură școală, 

sau să păzească toate școlile. Trebuie să gândim conviețuirea socială ca 

pe o normalitate – normalitatea este să nu se întâmple nimic, nicăieri. 

 Copiii să se trezească, să meargă la școală, părinții la locul de 

muncă, fără să se producă incidente. Într-adevăr, ținând cont de 

procentele unor fenomene avem partea preventivă – prin educare, și 

dispozitive care sunt tot pentru prevenire, dar și pentru reacție, respectiv 

acțiuni combative pe bază de informații și documentări. Noi, asigurăm prin 

patrulare, fiecare școală din capitală este patrulată cel puțin de 3-4 ori pe 

zi pe timpul programului de învățământ. Avem patrule care staționează în 

funcție de evenimente la școli, discută cu cadrele didactice, discută cu 

directorii, discută cu paznicii de la școli. Noi avem un sistem de patrulare 

integrat sub coordonarea celor de la poliție, și acționăm noi, Jandarmeria 
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Capitalei cu cei de la Poliția Locală, dar niciodată nu o să putem asigura 

o patrulă la fiecare școală, nu ai cum.  

 Doamna Georgiana Enache 

 Mă interesa să știu, dacă cumva vă asigurați prin rotație să ajungeți 

la toate unitățile școlare din București.  

 Domnul general Ionel Stegăroiu 

 Da, așa procedăm, ajungem la toate unitățile școlare. 

 Domnul președinte Andrei Rigu  

 Această măsură ar trebui să fie în Planul acela despre care vorbea 

Poliția Capitalei? 

 Domnul general Ionel Stegăroiu 

 Exact! 

 Domnul președinte Andrei Rigu  

 Dacă nu e cu caracter secret o să-l solicităm și o să-l distribuim, să 

vedem despre ce este vorba, dacă sunt anumite îmbunătățiri pe care să 

le propunem. 

 Domnul general Ionel Stegăroiu 

 Nu este.  

 Doamna Daniela Ostacie 

 În activitatea noastră, noi ne-am lovit de două puncte pe care vi le 

menționez, nici noi nu facem activități specifice în acest domeniu, dar 

urmărim discuții și suntem atenți. Un lucru care m-a frapat, și mi-a părut și 

rău, totodată Bucureștiul candidează pentru a primi titulatura de oraș 

prietenos pentru copii, în colaborare cu UNICEF, și a fost realizat un 

chestionar care a fost distribuit către părinții și copiii din diverse sectoare 

din București – ce m-a frapat la copii, au venit și probleme sau frici legate 

de faptul că trebuie să fie atenți la locurile de joacă să nu calce pe seringi 

infectate, și să fie atenți în drumul spre școală să-i ocolească pe cei care 

dau chestii gratuite, că s-ar putea să fie droguri în ele.  
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 Al doilea punct pe care voiam să-l menționez, era legat de sesizări, 

am avut părinți în comunitate care au făcut sesizări repetate, însă sunt 

situații -  e un lucru concret, de exemplu, o doamnă a văzut între blocuri 

un fel de intrând în care vin persoane și în mod constant se droghează 

acolo.  

 Anunță mereu poliția, dar nu vine la timp, până vine, respectivele 

persoane pleacă. Cum să facem să nu-i demoralizăm pe acești oameni 

care spun: „Am sunat de trei ori, nu vine nimeni!”, „Vine peste două ore, 

nici numai îmi bat capul cu asta!”.  

 Domnul președinte Andrei Rigu 

 Aici ne lovim de numărul foarte mare de acțiuni, de diverse situații la 

care trebuie să răspundă Poliția, Jandarmeria și alte instituții, raportat la 

personalul pe care îl au la dispoziție, și presupun că se face o ierarhizare 

în funcție de care să se răspundă. Nu știu dacă pentru genul acesta de 

acțiuni, domnule Stegăroiu, dacă ne puteți preciza:  Polițiile locale sunt 

implicate? Sau toată greutatea este pe umerii dumneavoastră și ai Poliției 

Capitalei? 

 Domnul general Ionel Stegăroiu 

 Toată greutatea pe o astfel de speță este pe umerii Poliției Capitalei, 

pentru că este instituția statului direct responsabilă de tot ce înseamnă 

menținerea ordinii publice, bineînțeles, că Jandarmeria Capitalei este 

principalul actor în sprijinul Poliției Capitalei care asigură un dispozitiv de 

menținere a ordinii publice, și, ulterior, Poliția Locală. Cine ajunge primul 

la locul evenimentului este obligat să intervină, de exemplu: dacă un 

echipaj al Jandarmeriei ar fi în zonă și ar fi sesizat, este obligat să meargă 

la fața locului, sau Poliția Locală. Problema se pune că pe acele sesizări, 

cum spunea și doamna, până ajunge echipajul de poliție, într-adevăr acei 

indivizi pleacă, și cetățeanul e dezamăgit, vede că sună o dată, de două 

ori, și nu se întâmplă nimic, chiar dacă vin la fața locului poliția sau 
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jandarmeria, dar nepunând mâna pe indivizi își pierd încrederea în noi. 

 Singura mea recomandare ar fi să nu se lase afectați de 

incapacitatea de a ajunge la timp și de a pune mâna pe ei. Avem principiul 

acela că: ”Ulciorul nu merge de multe ori la apă” - îi ratăm o dată/de două 

ori, dar nu putem să-i ratăm la infinit. În plus, eu vă spun ce se întâmplă la 

noi, pe sesizările scrise – unde noi protejăm petenții, noi facem acțiuni de 

prevenire în zone prin patrulare, dacă vedem că nu se mai întâmplă facem 

acțiuni de observare directă, adică oameni în civil cu dispozitive în 

depărtare care stau acolo și fac pânde efective, și cum apar îi surprindem. 

 Încă o dată, niciun stat din lumea asta nu poate să acopere fiecare 

centimetru pătrat.  

 Domnul președinte Andrei Rigu 

 Cred că ideal ar fi ca instituțiile să se raporteze la mai multe criterii, 

de exemplu: importanța aspectului sesizat - că e vorba de un furt, că e 

vorba de consum de droguri, că e vorba de mașină parcată nelegal - după 

care să se coreleze cu cât mai multe astfel de evenimente similare au fost  

în ultima perioadă în zona respectivă. Este o zonă considerată periculoasă 

sau nu e atât de periculoasă, raportat la disponibilitatea persoanelor din 

acel moment, sau dacă poate pleca de la alt caz care nu mai este așa 

important. Dar pentru a ajunge la aceste decizii este nevoie de toate 

datele, care nu știu dacă sunt întotdeauna disponibile, sau sunt corelate 

în felul acesta. 

 Domnul general Ionel Stegăroiu 

 Noi facem asemenea studii pe baza petițiilor, sesizărilor telefonice, 

pe baza constatărilor noastre, noi avem niște indicatori de evaluare a unor 

zone cu fenomen criminogen. În funcție de constatările noastre, de 

sesizările cetățenilor telefonice sau scrise, noi, spunem: este un fenomen 

pe Lipscani, în Centrul Vechi, pe strada Livezilor în sectorul 5, pe Șoseaua 

Pantelimon, și așa mai departe. Sunt niște analize criminogene - fenomen 
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contravențional și infracțional, și, acolo, concentrăm efectivele, acolo 

facem acțiuni cu efective mărite câte 2/3 ore. Recomandarea mea este, 

dumneavoastră care sunteți în afara structurilor de forță, ar trebui să ne 

ajutați, să ne promovați cât mai mult, oamenii să nu se mai supere pe 

incapacitățile noastre atât de ușor.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Da, o explicație cum a dat-o domnul general acum, justifică poate în 

anumite momente – nu zic că în toate – modalitatea de intervenție, că-i 

mai rapid sau mai încet, fără să găsesc scuze sau ceva de genul acesta.  

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Ajung la subiectul doi de pe ordinea de zi cu acest conflict din 

Pantelimon care s-a extins în Capitală în spitalul Sfântul Pantelimon din 

București, unde toată poliția a fost blamată că nu a avut capacități de a 

prevenii ș.a.m.d. Păi la asemenea comportamente nu ai cum; nu poți să 

ai un ochi în casa sau în curtea fiecărui om, nu poți să asculți telefoanele 

că nu ai cum. Telefoanele se ascultă în anumite condiții și cu anumite 

autorizări/aprobări. Reacția a fost foarte rapidă. Problema se pune cu 

aceste clanuri care explodează foarte rapid, într-un timp foarte scurt; adică 

conflictul mocnește foarte rar, ei sunt explozivi, e o caracteristică a acestor 

clanuri.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Mie, mai relevant mi se pare pe lângă caracterul exploziv al clanurilor 

de care toți suntem conștienți – de-a lungul timpului am observat astfel de 

comportamente – mi se pare mai relevantă lipsa lor de teamă vizavi de a 

se comporta la fel într-o unitate spitalicească; pe stradă, la ei în fața curții 

e altceva, este un loc familiar, au altă atitudine. Dar, să vină cu aceeași 

atitudine, cu arme albe, bâte, obiecte contondente într-o unitate publică, 
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într-o instituție și să aibă același comportament, denotă o lipsă de frică 

vizavi de reacția autorităților, de repercusiunile pe care le-ar putea suferii. 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Posibil să fie și asta; nu pot garanta că fiecare membru al unui clan 

are frică de jandarmerie, de poliție, de autorități în general, da? Nu pot să 

neg, e o realitate. Dar, mai degrabă zic că e vorba de lipsă de 

educație/cultură/respect pentru cetățeni/lege; credeți-mă este o problemă 

de educație. Dacă vrem să tragem un semnal de alarmă în societate, cu 

toții ar trebui să tragem un semnal de alarmă pe nivelul educației din 

România. Avem o problemă; dacă ne uităm în orice domeniu, nu vreau să 

blamez sistemul educației, că probleme cu educația sunt în toată lumea. 

Eu am avut șansa să stau 4 ani în Italia la o organizație NATO și vă spun 

că și Italia are mari probleme cu educația: cu consum de droguri extins în 

școli, cu violență în școli, nu mai au – la fel ca și noi – candidați care să 

vină către universitățile acestea selective, cum ar fi medicina. Este un 

fenomen treaba asta; ei recrutează acum candidați din România, care să 

învețe în limba italiană. Adică, toate țările se confruntă cu probleme de 

educație. Acest comportament violent al clanurilor se datorează în primul 

rând sau își are cauzele în lipsa de educație a acestor persoane care nu 

au frecventat școala, care au fost educați de părinți...dacă o să facem un 

studiu o să vedeți că nu mulți au ani de școală; dar credeți-mă că au frică 

și nu vor scăpa de rigorile legii.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Da, pe moment nu au avut! 
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Domnul general Ionel Stegăroiu 

Nefiind educați și-au pierdut mințile acolo, pe moment, pentru 

răzbunare! Dacă studiați comportamentul acestor persoane din punct de 

vedere psihologic... 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Bun, haideți că am ajuns la subiectul doi: au ajuns la spital, nu știu 

cât timp a trecut dintre bătaia din stradă și momentul când au ajuns la 

spital, nu știu dacă între timp s-au sesizat niște organe de poliție vizavi de 

bătaia din stradă și dacă a mers cineva să vadă ce s-a întâmplat și după 

aceea au plecat de la spital; care au fost următorii pași? Dacă de la Poliția 

Capitalei poate să intervină că am intrat în subiectul doi, să ne spuneți un 

pic care a fost desfășurarea evenimentului.  

Domnul comisar șef Costin Cicic 

Așa cum ați văzut și la televizor în această dimineață, polițiști din 

cadrul Poliției Capitalei - Poliția Sectorului 2 cu sprijinul colegilor noștri de 

la Serviciul Grupări Infracționale Violente, Acțiuni Speciale, Poliția Canină, 

Poliția Sectorului 3 împreună cu colegi din cadrul Direcției Generale de 

Jandarmi a Municipiului București au pus în executare 11 mandate de 

percheziție domiciliară în București și în județul Ilfov într-un dosar în care 

se efectuează cercetări sub aspectul săvârșirii infracțiunii de tulburare a 

ordinii și liniștii publice, loviri sau alte violențe; la această activitate au 

participat 250 de polițiști. De asemenea, după cum știți, în data de 21 

septembrie polițiști din cadrul D.G.P.M.B. - Secția 9 au fost sesizați prin 

sistemul 112 de către angajații unei unități medicale din Sectorul 2 cu 

privire la un scandal la camera de gardă. În vederea administrării 

materialului probator acest fapt s-a transformat în punerea în executare a 

11 mandate de percheziție domiciliară pentru depistarea persoanelor, 
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precum și a bunurilor de interes în cauză. Acțiunea a mai beneficiat și de 

suport din cadrul Direcției Operațiuni Speciale de la Inspectoratul General 

al Poliției Române. În prezent, cercetările sunt continuate sub aspectul 

săvârșirii infracțiunii de tulburare a ordinii și liniștii publice, loviri sau alte 

violențe sub supravegherea Parchetului de pe lângă Judecătoria 

Sectorului 2. Deci, cam atât despre acest subiect. Aș dori să precizez că 

Poliția Capitalei este preocupată în continuare de asigurarea ordinii și 

liniștii publice a Municipiului București. Mulțumesc! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Da, mulțumesc! Nu ne-ați spus ceva diferit de ce am văzut în presă 

de dimineață; ce am văzut eu ca desfășurare evenimentelor este că după 

ce au venit de la spital, după ce au plecat, s-au stabilit niște filtre de poliție 

și jandarmerie în localitatea Pantelimon... 

Domnul comisar șef Costin Cicic 

Și București! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Și București... înțeleg în așteptarea probabil a mandatelor efective 

de percheziție care să permită acțiunile din această dimineață; e corect ce 

spun? 

Domnul comisar șef Costin Cicic 

Da, este; după cum a precizat și domnul director general, preferăm 

să fim puțin mai atenți la acest aspect înainte de a acționa. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Am înțeles!  
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Domnul general Ionel Stegăroiu 

După ce s-a întâmplat incidentul din Pantelimon-București, filtrele au 

avut rolul de a preveni alte incidente între aceste clanuri și de altă natură. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Au fost trimise și acolo unde a început bătaia pe stradă? 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Da, bineînțeles! Noi am făcut filtre în zona de conflict – în Pantelimon 

și într-o zonă de interes – în primul rând pentru a prevenii alte incidente; 

doi – pentru a-i depista pe cei care au participat acolo cu metodele noastre 

specifice; descoperim, probăm... avem dispozitive de recunoaștere 

facială. Sunt posibilități, avem tehnică astfel încât să strângem material 

probatoriu și apoi acționăm pe baza mandatelor pentru cei care nu s-au 

prezentat sau pe care nu i-am putut identifica. Au fost ridicați de dimineață 

și vor continua acțiunile acestea; o să vedeți!  

Încă o dată: vă spuneam că avem acele analize ale zonelor 

criminogene – în funcție de indicatori și de starea infracțională și 

contravențională pe anumite străzi sau zone extinse, noi stabilim – 

împreună cu colegii de la poliție care sunt titulari la menținerea ordinii 

publice – zone speciale și cerem și sprijinul Poliției Locale, al altor 

autorități, cum ar fi D.G.A.S.P.C.-urile pentru minori... 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Da, mie mi-ar plăcea ca la astfel de evenimente, adică cred că ar fi 

normal, ca la astfel de evenimente și alte autorități să se sesizeze; cum ați 

spus dumneavoastră: asistența socială, poliția, primăria pentru a verifica 

– nu știu – autorizația de construcție la domiciliul respectiv astfel încât să 

se verifice la sânge acea persoană și legalitatea activităților din toate 
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punctele de vedere pentru a transmite un mesaj pe viitor vizavi de genul 

acesta de comportamente; că nu poate să-ți atragă doar – nu știu – 30 de 

zile de arest preventiv și gata. 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Acum – să fiți sigur – că colegii de la poliție, pe baza probelor 

adunate vor sesiza și alte autorități, pe toate aspectele; și pe case, și pe 

mașini, adică vor verifica tot! Este o procedură domnilor; stați liniștiți! Se 

face treaba asta! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Da, ok! Bun, dacă din partea membrilor vizavi de acest subiect mai 

sunt observații/sugestii/propuneri? Vă rog! 

Doamna Georgiana Enache 

Eu aș vrea să vă întreb dacă această acțiune de a pătrunde în spital 

atât de ușor v-a tras un semnal de alarmă și, nu știu, dumneavoastră în 

colaborare cu Poliția Capitalei vă gândiți cumva la a întări securitatea în 

ceea ce privește instituțiile statului? Adică, totuși să intre atât de ușor într-

un spital mi se pare o chestie destul de gravă pentru capitala țării. E clar 

că probabil la intrare s-au lovit de doi reprezentanți ai unei unități de pază 

care nu au avut nici o putere în a-i influența. 

Domnul comisar șef Costin Cicic 

Dacă îmi permiteți, am să răspund eu: la nivelul nostru s-a dispus 

efectuarea unei verificări a firmelor de pază care asigură securitatea în 

incinta spitalelor pentru a ne asigura că aceste firme își respectă obligațiile 

contractuale față de unitățile medicale pe care le deservesc, precum și 

modul și timpul de intervenție al agenților de pază. Toate aceste verificări 
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vor avea loc în perioada următoare având ca scop asigurarea unui climat 

de siguranță în unitățile spitalicești. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Aici cunosc un pic procedura: o firmă de pază trebuie să fie 

autorizată, trebuie să treacă de anumite certificări și trebuie să aibă 

anumite echipamente și personal în baza Legii 333/2003; atât pentru 

persoanele de drept privat, cât și pentru instituțiile publice se face un plan 

de pază raportat efectiv la cum arată instituția respectivă, ce activități se 

desfășoară, căi de acces, sistem de supraveghere, număr de personal 

necesar, care se avizează de către secția de poliție din zona respectivă și 

pe urmă instituția respectivă sau persoana de drept privat trebuie să 

respecte acel plan împreună cu firma de pază. Dacă se actualizează ceva, 

se suplimentează sau diminuează numărul de agenți de pază sau 

programul, acestea din nou trebuie să fie avizate de către poliție astfel 

încât toate aceste modificări să fie conforme cu legea. Deci, ce înțeleg eu 

e că se fac aceste verificări o dată la firmele de pază dacă funcționează 

conform prevederilor în vigoare; doi: dacă s-a respectat planul de pază și 

trei – sper eu – dacă e nevoie să fie adaptate planurile de pază astfel încât 

să răspundă mai bine unor astfel de nevoi. Până la urmă trebuie să ne 

raportăm un pic și la proporționalitate; acest eveniment, deși atât de public 

și cu impact, nu știu dacă se întâmplă o dată pe an sau mai rar, la un spital 

sau în general într-un loc. Și trebuie să facem o proporționalitate ce 

înseamnă ca efort financiar, operațional să menții un dispozitiv de pază 

pentru astfel de evenimente tot anul sau să găsim soluții – de fapt, poliția 

împreună cu firmele de pază și cu beneficiarii să găsească soluții mai 

eficiente – punctual, dacă se întâmplă. Adică, eu cred că în momentul 

când au intrat cu mașina se vedea...adică, le-au ținut în portbagaj și nu s-
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au văzut acele arme și nu au atras atenția? Nu știu, este posibil și asta; 

trebuie circumstanțiat în funcție de fiecare situație în parte.  

Doamna Georgiana Enache 

Da, ceea ce am vrut eu să subliniez a fost faptul că eu consider că 

este absolut necesar ca în astfel de instituții ale statului securitatea să fie 

de așa natură încât să se poată intervenii în orice moment, în orice situație! 

Nu să fie un echipaj special pentru intervenția vreunui clan – Doamne 

ferește! – nu despre asta era vorba, ci despre faptul ca echipajul care se 

află acolo să fie pregătit și să poată intervenii. 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Păi, vă spun eu care este problema: la spitalul respectiv problema 

este paza. Nu știu care este societatea de pază, dar știu că colegii de la 

poliție au verificat-o și au luat măsuri de sancționare a societății pentru că 

nu și-au respectat atribuțiile. Ce a spus domnul președinte este foarte 

relevant: nu trebuie să ne alarmăm, dar nici nu trebuie să stăm pasivi la 

asemenea comportamente. Într-adevăr, comportamentul și violența 

acestui clan care și-a permis să meargă într-un spital și să creeze haosul 

respectiv este de neimaginat; adică, dacă cu o zi sau o oră înainte noi 

aveam informații legat ce se urma să se întâmple, ni se prezenta scenariul 

acesta, nu aș fi crezut așa ceva! Eu, ca organ de ordine; este de 

neimaginat! Este o acțiune foarte rară și îi mulțumim lui Dumnezeu! Vă 

spun că în alte părți ale lumii dezvoltate se întâmplă foarte des așa ceva; 

din păcate! În România noi reușim să stăpânim; deci, Poliția Națională 

împreună cu Jandarmeria, cu Poliția de Frontieră și cu celelalte sisteme 

de ordine publică reușesc să stăpânească.  
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Cu tot respectul: cred că la cel puțin 6 luni, dacă nu mai des, este o 

știre cu o bătaie de genul ăsta – nu în București – undeva în țară, într-o 

comună/sat/oraș, dar este o știre de genul ăsta și probabil dacă e ceva 

mai local, se discută doar local și – nu știu – ce vreau să spun este că 

trebuie luat în calcul și genul acesta de întâmplare; adică, nu să le 

excludem că nu se pot întâmpla. 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Nu, în nici un caz! Credeți-mă, că noi și poliția – mai ales poliția – 

avem monitorizări pe aceste grupuri infracționale și clanuri violente; 

prevenirea conflictelor stradale este o prioritate pentru noi sau controlul 

acestor familii/clanuri, cum vreți să le numiți, da? Revin la problema 

educației: multe vin de acolo! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Și cred că ar fi de ajutor – și Jandarmeriei, și Poliției, și în general 

pentru conștientizarea asupra efectelor unor astfel de comportamente – 

ca peste o anumită perioadă de timp când s-au luat niște măsuri, s-a ajuns 

la niște concluzii să se dea un comunicat de presă către agenții care să 

spună: "Pe linie de infracțiuni s-au luat măsurile astea...; în ceea ce 

privește bunurile și valorile s-au constatat următoarele ...". Adică, să se 

vadă – mai ales că este posibil să se preia de către presă  - având în 

vedere ce atenție a atras cazul; să se preia și urmările și să se 

conștientizeze că sunt niște urmări care fac să descurajeze aceste 

comportamente. 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Noi asta facem; credeți-mă că asta facem! Și încercăm să 

prezentăm opiniei publice consecințele acelor fapte; adică, măsurile finale, 
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inclusiv ce a dispus Instanța. Noi discutăm cu Instanța, cu Parchetele să 

prezinte comunicate tocmai pentru a folosii aceste comunicate pentru 

activitatea de prevenire; pentru cei care sunt oameni normali și vor să 

învețe ceva din greșelile altora. 

Am avut cazul de la Parlament cu acea persoană care și-a permis 

să intre într-un magazin și să-l incendieze; fără nici un motiv! După aceea 

a motivat că voia să atragă atenția clasei politice. Poate ne ajutați 

dumneavoastră – societatea civilă – cu câteva idei/soluții; reacția noastră 

a fost: "Hai să regândim tot!", dar am ajuns la concluzia că dispozitivele 

funcționau bine acolo, da? Pentru că la Palatul Parlamentului nu ai cum 

să controlezi fiecare om care intră acolo; deci, sunt pe puțin 10.000 de 

oameni care intră în curte, depun documente. Nu intră în Parlament, cred 

că s-ar bloca accesul; ați vedea pe trotuare, cozi de oameni care așteaptă 

să fie controlați de Jandarmerie. Nu-l judec pe cel care a făcut acel gest, 

nu-l cataloghez, dar a creat un fenomen. În zilele următoare am primit 

sesizări de la cetățeni care amenințau că dau foc Parlamentului; de ce? 

Pentru că am avut o mediatizare excesivă. Voiam să vă cer o opinie: 

televiziunile au un rol esențial; putem spune că au avut o contribuție reală 

la modernizarea și dezvoltarea României prin tot ce au prezentat. Dar au 

și această mediatizare excesivă a unor gesturi extreme, cu alte cuvinte 

promovarea acțiunilor sau a faptelor unor oameni cu probleme psihice 

care pot produce declic-ul altor bolnavi psihic care stau și se uită la 

televizor. Este valabil și în cazul atacurilor teroriste cu acei sinucigași; este 

o concluzie trasă de specialiști: foarte multe atacuri teroriste prin 

sinucidere au fost provocate de oameni care nu aveau legătură cu rețele 

teroriste, dar văzându-l pe unul că a făcut treaba asta, s-a documentat și-

a făcut o bombă și și-a luat viața împreună cu a altora, da? Noi ar trebui 

cumva să explicăm televiziunilor, să discutăm cu producătorii de 
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televiziune că această mediatizare excesivă a unor comportamente 

deviante la televizor, nu face altceva decât să provoace declic-ul altora și 

să provoace un șir de evenimente în lanț, de aceeași manieră sau altfel. 

Deci, poate ne ajutați cumva cu asta pentru că nu reușim să explicăm 

singuri. 

Domnul subprefect Jean Badea 

Cred că există și niște prevederi în legislație cu privire la cât pot 

mediatiza aspectele negative, cât pot induce panică pentru că tipul ăsta 

de mediatizare excesivă induce și panică în rândul populației; deci, cred 

că există chiar prevederi legislative care pot cumva să limiteze, doar că 

știm că nevoia de senzațional care vinde e mult mai mare și acoperă 

probabil și amenzile de la C.N.A. 

Doamna Daniela Ostacie 

Ca o completare, exact ce ați punctat dumneavoastră: ar fi bine ca 

știrea să vină la pachet cu pedeapsa măcar posibilă pentru că uneori 

durează foarte mult – un an, doi, trei – până cineva primește o sentință și 

s-a și uitat cine s-a bătut acum trei ani și atunci poate când se trimite 

comunicatul de presă/știrea: "...personajele au fost reținute și pot avea o 

pedeapsă de ... ani închisoare/amendă"; tocmai pentru a vedea că s-a luat 

o acțiune imediat, că peste trei ani...cumva acesta este impresia publică 

și exact de ce spuneați dumneavoastră, de această frică din ce în ce mai 

mică față de autorități tocmai pentru că se promovează așa de multe 

chestii "uite ce putem face" și nu știm ce s-a întâmplat de fapt. A apărut 

chiar zilele trecute o fată de 16 ani care s-a urcat la volan și a bușit alte 10 

mașini; ok, ce s-a întâmplat cu ea? Nu știu, a fost 

reținută/amendată/trebuie să plătească pagubele? Am văzut știri din afară 

de genul: un copil de 4 ani a fost lăsat liber de părinți prin Sephora, a 

distrus foarte multe produse și părinții sunt pasibili de o pedeapsă de 
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15.000 euro. Adică, știrea a venit deja la pachet cu: "Uite, nu lăsăm că 

este un copil și și-a făcut de cap, ci există și o consecință palpabilă!" 

Domnul președinte Andrei Rigu  

Cred că aici există și o reținere vizavi de a menționa anumite urmări 

concrete, chiar și posibilitatea lor, până când niște organe prevăzute de 

lege – procurori – stabilesc exact încadrarea faptei și atunci se știe care 

ar putea să fie sancțiunea. De aici cred că vine o reținere ca să nu arunci 

cu ceva care după aia să fie folosit împotriva ta: "Păi, ai zis închisoare 5 

ani și de fapt, mi-au făcut dosar pentru un an și asta mi-a dăunat!" Dar, 

sunt sigur că poate fi găsită o soluție pentru a transmite cumva, un pic mai 

conștient urmările. 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Dacă îmi permiteți... 

Domnul președinte Andrei Rigu  

Vă rog! 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Știrea asta este una preventiv-educativă pentru tinerii de vârsta 

aceea sau chiar mai mici; dar, când la televizor, zile în șir, de dimineață 

până seara, tu spui că un cetățean – fără nici un motiv – a dat foc sau că 

un adult a violat o fată...când sunt prezentate știrile acestea negative în 

exces, credeți-mă că nu se obține decât reversul sau inversul a ceea ce 

ne propunem. Aici trebuie să facem diferența și m-aș bucura dacă – nu 

știu – poate ATOP-ul ar putea să provoace o discuție cu niște televiziuni, 

o masă rotundă cu C.NA.-ul, habar n-am! Adică, ar fi o idee pentru că 

sunteți cumva între televiziuni și noi. 
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Domnul președinte Andrei Rigu  

O să luăm în calcul. Personal, nu cred că C.N.A.-ul își face treaba, 

nu cred că este o instituție eficientă; doi la mână: ea acoperă doar audio-

vizual-ul. Ce se întâmplă pe rețele sociale, pe site-uri, nu intră în 

competența C.N.A.-ului.  

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Da, așa este!  

Domnul președinte Andrei Rigu  

Sunt niște limitări aici, dar bineînțeles că se poate avea o discuție 

vizavi de felul în care sunt expuse știrile negative. 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Ca să avem o discuție cu C.N.A.-ul, trebuie să avem o discuție cei 

care fac știrile ca să ne prezinte strategia lor. 

Domnul președinte Andrei Rigu  

Rating cât mai mare, asta-i strategia lor, nu? 

Domnul colonel Irinel Precup 

În ziua aceea ei voiau să intru în direct să le explic ce s-a întâmplat 

la Parlament; adică, eu trebuia să coordonez intervenția, și cei de la 

televiziuni voiau să vorbesc cu ei; vi se pare în regulă asta? Două 

televiziuni au spus: "Vă dăm în judecată că nu vreți să vorbiți cu noi!" Am 

spus că eu vreau să vorbesc cu ei, dar am altă atribuție să coordonez 

acolo acțiunile. 

Domnul președinte Andrei Rigu  

Este foarte important ce spuneți, că trebuie văzut ce rezultat putem 

avea apropo de a anticipa; iar, legat de ce ați spus dumneavoastră, 
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domnule subprefect, că există în legislație anumite reguli cum să prezinte, 

nu știu dacă se aplică și televiziunilor private sau doar televiziunii de stat.  

Domnul subprefect Jean Badea 

Tuturor! Știu pentru că am avut la un moment dat discuții când a 

început războiul din Ucraina, care a generat la Serviciul de pașapoarte 

niște cozi interminabile și atunci am avut discuții cu televiziunile care voiau 

să filmeze cozile. Am discutat cu fiecare în parte cu rugămintea să prezinte 

situația de fapt, dar fără să facă neapărat referire la războiul din Ucraina 

pentru că cu toții știam că cozile se datorau faptului că exista în 

subconștientul nostru posibilitatea ca războiul să migreze și către 

România și atunci am avea nevoie de pașaport ca să putem pleca mai 

departe, văzând migrația ucrainienilor către România. Au fost atunci 

discuții unu la unu, cu fiecare în parte și cumva le-am amintit că există și 

legislație în sensul acesta; adică, cumva voalat au înțeles că pot exista și 

niște consecințe asupra lor. Și, într-adevăr, știrile au fost prezentate 

cumva neutru din punctul acesta de vedere și, mă rog, nici Serviciul de 

pașapoarte nu a fost blamat pentru că au înțeles de fapt situația. 

Domnul președinte Andrei Rigu  

Dacă puteți să ne precizați care este legislația, am aprecia! 

Domnul subprefect Jean Badea 

Sigur! 

Domnul președinte Andrei Rigu  

Bun, dacă nu mai aveți nimic de adăugat pe acest subiect, foarte pe 

scurt, aș vrea să trec la al treilea subiect.  

În primul rând, aș dorii să întreb la nivelul Poliției Capitalei dacă 

regimul de circulație pe liniile dedicate transportului public intră sub 
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incidența Poliției Capitalei, și doar a Poliției Capitalei, sau sunt și alte 

instituții care pot să vadă respectarea regulilor de circulație și să 

sancționeze. Și doi la mână: dacă metoda de constatare și sancționare 

este posibil să fie doar aceasta – pur și simplu a prezenței fizice și a opririi 

în trafic a persoanei care nu respectă liniile respective – sau se poate și 

pe baza unor înregistrări video sau imagini video live? 

Domnul comisar șef Costin Cicic 

Nu cred că am o situație foarte clară pe acest subiect; noi pe zona 

aceasta acționăm cu Brigada Rutieră, dar știm foarte bine că la nivelul 

Municipiului București se desfășoară lucrări de investiții de amploare care 

– categoric – au un impact major asupra fluenței traficului rutier. De 

asemenea, aglomerația este cauzată și de o serie de factori interconectați 

care contribuie la traficul intens, respectiv numărul mare de vehicule 

înmatriculate, evenimente și lucrări publice, învățământul centralizat și 

concentrat în anumite zone ale orașului, parcările insuficiente și, 

bineînțeles, infrastructura rutieră care este subdimensionată. Poliția 

Capitalei acționează constant pe partea de fluidizare a traficului; de 

asemenea, desfășoară și activități de asigurare a măsurilor de securitate 

rutieră pe traseele și obiectivele diferitelor delegații oficiale, verificarea 

apelurilor de urgență ale cetățenilor, acțiuni de impunere a legii pe linia 

principalelor cauze generatoare de accidente, măsuri cu ocazia diferitelor 

manifestări publice (concerte/mitinguri/meciuri), activități de educație 

rutieră, măsuri de siguranță rutieră în zona principalelor obiective și 

instituții ale Statului Român. Ca și exemplu: dimineața, intervalul 07:30 și 

09:30 reprezintă unul din cele mai critice momente ale zilei pentru traficul 

din București, având în vedere deplasarea participanților la trafic către 

locul de muncă și școli. De asemenea, următorul interval ar fi 16:30-19:00 

când orașul devine din nou foarte congestionat cauzat de întoarcerea de 
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la muncă sau de la activitățile post-școlare. Pe parcursul nopții – aici mă 

refer la schimbul 3 când traficul rutier este redus – polițiștii rutieri 

desfășoară activități pentru verificarea apelurilor 112, organizează 

permanent acțiuni pe linia prevenirii consumului de alcool și droguri, 

verifică respectarea regimului legal de viteză și constată contravenții și 

infracțiuni la regimul circulației. În ceea ce privește numărul efectivelor de 

poliție rutieră prezente în trafic, în mod curent, Brigada Rutieră asigură o 

medie zilnică de 140 polițiști/zi care acționează în medie pe schimb cu 25 

de autospeciale și 5 motociclete de poliție. Dispozitivul rutier beneficiază 

suplimentar în medie în fiecare zi și de sprijinul a 72 de polițiști de ordine 

publică și 48 de polițiști locali; deci, noi cumva aici antrenăm și echipajele 

de la Poliția Locală. 

Avem și o situație a lucrărilor de amploare, respectiv lucrările 

efectuate pentru extinderea magistralei de metrou M6, șoseaua București-

Ploiești, podul Constanța, bulevardul Bucureștii Noi, Piața Montreal, 

beneficiar fiind Ministerul Transportului și Infrastructurii și Compania 

Națională Metrorex, reabilitarea și înlocuirea liniei de tramvai pe strada 

Barbu Văcărescu, strada Aviator Alexandru Șerbănescu – beneficiar 

Primăria Municipiului București și S.T.B., lucrările de înlocuire ale rețelei 

de termoficare executate pe șoseaua Mihai Bravu – beneficiar Primăria 

Municipiului București și Compania Municipală Termoenergetica 

București, reabilitarea rețelei de canalizare pe șoseaua Kiseleff... 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Mă scuzați că vă întrerup: nu e nevoie să trecem în revistă toate 

arterele unde se desfășoară lucrări și cred că fiecare dintre noi ne dăm 

seama de congestionarea traficului din București. Voiam să-mi răspundeți 

punctual dacă doar Poliția Capitalei poate să sancționeze mașinile private 

care folosesc liniile dedicate pentru transport public? Și doi: dacă o face 
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doar prin constatare la fața locului sau și prin înregistrări video ale 

camerelor Poliției, Poliției Locale sau poate chiar de la cetățeni? 

Domnul comisar șef Costin Cicic 

Doar echipajele Brigăzii Rutiere. 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Dar și prin constatare fizică și prin sesizări prin camere video, 

corect? 

Domnul comisar șef Costin Cicic 

Da, corect; dar, acestea trebuie verificate. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Adică, vedeți pe camerele video un auto cu numărul ... și puteți să 

emiteți un proces verbal de contravenție în lipsă, corect? 

Domnul comisar șef Costin Cicic 

Corect! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ok! Pentru a vedea la nivelul Consiliului General și poate în 

colaborare cu Polițiile Locale de sector cum putem să abordăm mai 

puternic această problemă că degeaba înființează Consiliul General, 

Primăria Capitalei, linii dedicate de transport public dacă acestea sunt 

folosite în continuare de mașini private. 

Domnul comisar șef Costin Cicic 

Vă dau eu o soluție și sub formă de glumă: dați competențe și 

Jandarmeriei și le rezolvăm! Glumesc! 
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Nu-i o glumă că poate să fie o idee bună dacă este pusă în cadrul 

legal potrivit. 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Din păcate trebuie să plec! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Mulțumesc mult pentru intervenții domnul general! 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Zi bună tuturor! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

O zi bună! 

Bun, acestea erau lămuririle mele principale pe acest subiect pentru 

a vedea cum putem să identificăm pentru că camere video există, camere 

video pot fi implementate la finalul acestor linii dedicate de transport în 

comun, adică sunt și sisteme automate care pot să ia numărul de 

înmatriculare și să-l pună într-un tabel sau într-un formular; trebuie să mai 

vedem și partea de disponibilitate a personalului poliției să facă aceste 

constatări, că probabil sunt sute, mii de mașini care se află în situația 

acesta în fiecare zi. Dacă sunt astfel de soluții/propuneri din partea Poliției 

Capitalei am vrea să le auzim oricând – nu neapărat acum – dar să le 

auzim pentru a vedea pe cine mai trebuie să implicăm în implementarea 

lor. 

Dacă sunt ceva intervenții pe acest subiect? 

Ok, nu sunt! Mulțumesc pentru discuții; au fost un pic mai productive 

decât anticipam și vă mulțumesc pentru asta! La sfârșitul lunii octombrie 
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se termină mandatul actualului Consiliu General și o să depună jurământul 

viitorii consilieri; anticipez că schimbări în ATOP nu o să fie imediat, dar 

aș avea rugămintea ca la următoarea ședință să fim toți prezenți fizic 

pentru a face câteva poze de final de mandat, chiar dacă după aceea o să 

mai avem poate una-două ședințe până se lămurește componența 

Autorității, astfel încât să avem aceste poze și să putem face această 

fotografie împreună. Deci, o să discut și cu fiecare în parte, dar aș aprecia 

să fie toată lumea prezentă fizic. Mulțumesc mult de tot! Declar ședința 

închisă! 

 

Ședința s-a încheiat la ora 15:30. 


